
   

Vragen Commissie Economie 13 oktober 2023  
 

Aanvullende vragen Ralph van Hertum (PvdA-GL), over E-mail Nederlandse Archeologievereniging van 23 september 2023 over 
Verwachtingen en vragen provinciale overheden - 368678 

 

Vragen Commissie Economie Antwoorden  
Naar aanleiding van het antwoord hebben we twee aanvullende vragen: 
 
In de beantwoording van de vragen lezen we: "Het komt echter voor dat advies van 
de adviseur archeologie niet (juist) wordt overgenomen in de 
bestemmingsplanprocedures of bij het verlenen van vergunningen." 
 
Vraag 1: waarom nemen gemeenten het advies niet (juist) over bij het 
bestemmingsplan of bij het verlenen van vergunningen? Kunt u de afwegingen van 
de gemeenten op een rijtje zetten met toelichtingen erbij? Een aanvullend 
voorbeeld is ook verhelderend. 
 

In bekende gevallen lijkt geen sprake te zijn van bewuste 
afwegingen, maar van menselijke fouten. Deze ontstaan met name 
door gebrek aan voldoende inzet van personeel met de juiste 
kennis en kunde. Meestal is de inzet bij gemeenten op het gebied 
van erfgoed en archeologie een neventaak waar beperkte 
ureninzet voor wordt geraamd.  
 
Als voorbeeld is recentelijk door gemeente Sluis een riool 
aangelegd in Aardenburg, dwars door een archeologisch zeer 
waardevol terrein. Hier is door de archeologisch adviseur van 
tevoren een advies gegeven dat hier onderzoek gedaan moest 
worden. Dit advies is men in de uitvoering vergeten mee te nemen. 
Het werk is stil gelegd, maar omdat er twee uitvoerders waren is 
de tweede wel verder gegaan. Dit is vervolgens ook stil gelegd en 
er is een archeologische begeleiding gestart. 

Verder lezen we: "Van toezicht en handhaving op het gebied van archeologie is 
ook maar zeer beperkt sprake." 
Vraag 2: Waarom is er maar zeer beperkt sprake van toezicht en handhaving op 
het gebied van archeologie? Graag een uitgebreide toelichting. 
 

Of er (op de juiste manier) uitvoering gegeven wordt aan de eisen 
die gesteld worden bij vergunningverlening ten aanzien van de 
archeologie wordt maar zeer beperkt gedaan doordat hier geen 
prioriteit aan gegeven wordt. Personele capaciteit op het gebied 
van toezicht en handhaving op Erfgoed (zowel gebouwd erfgoed 
als archeologie) bij de gemeenten is vrijwel nihil. Dit is overigens 
een landelijk probleem, wat ook door het Rijk wordt erkend. Er is 
een plan in de maak om rijksmiddelen (via de provincies) 
beschikbaar te stellen voor kennisontwikkeling en versterking van 
capaciteit op dit onderwerp bij de gemeenten. 
 
Beide hierboven genoemde aspecten zijn belangrijke onderwerpen 
in de informatie uitvraag en de gesprekken die plaats zullen vinden 
in het kader van het Interbestuurlijk Toezicht in 2024. 

 




